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Sluttbehandling - Områderegulering Skysselvika næring og industri 
 
 
Vedtak som innstilling fra Plan- og utviklingsutvalg - 08.09.2020 

Innstilling til kommunestyret: 
Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte forslag til 
områderegulering for Skysselvika næring og industri, plan-id 2020002, som det nå foreligger. 
 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Skysselvika næringsområde, planID 1997004. 
 

 
Rådmannens forslag til innstilling: 

Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte forslag til 
områderegulering for Skysselvika næring og industri, plan-id 2020002, som det nå foreligger. 
 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Skysselvika næringsområde, planID 1997004. 
 

 
Plan- og utviklingsutvalg 08.09.2020: 
 
Behandling: 

Rådmannens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
PLUT- 082/20 Vedtak: 

Innstilling til kommunestyret: 
Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte forslag til 
områderegulering for Skysselvika næring og industri, plan-id 2020002, som det nå foreligger. 
 
Planen erstatter deler av reguleringsplan for Skysselvika næringsområde, planID 1997004. 
 

 
Kommunestyre 01.10.2020: 
 
Behandling: 

Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
KOM- 085/20 Vedtak: 

Vedtak: 
Fauske kommune vedtar med hjemmel i plan- og bygningsloven § 12-12 det fremlagte forslag til 
områderegulering for Skysselvika næring og industri, plan-id 2020002, som det nå foreligger. 
 



Planen erstatter deler av reguleringsplan for Skysselvika næringsområde, planID 1997004. 
 

 
Vedlegg: 

31.08.2020 Nordland fylkeskommune 1449927 

31.08.2020 NVEs generelle tilbakemelding 1449928 

31.08.2020 Skysselvik boligforening 1449929 

31.08.2020 Statens vegvesen 1449930 

31.08.2020 Grunneiere og innbyggerne Vaskermoen 1449931 

31.08.2020 Direktoratet for mineralforvaltning 1449932 

31.08.2020 Fylkesmannen i Nordland 1449933 

31.08.2020 Nordland betong AS 1449934 

31.08.2020 Plankart rev 21.08.2020 1450477 

31.08.2020 Planbeskrivelse rev 15.6.20 1450478 

31.08.2020 Reguleringsbestemmelser for områderegulering av Skysselvika næring og 
industri - rev 21.08.2020 

1450554 

 

Saksopplysninger: 
Skysselvika områdereguleringsplan ligger på et industri- og næringsområde sør for Finneidstraumen og 
vest for E6. Området er i dag i bruk som næringsareal for ulike virksomheter og har tidligere vært avsatt 
til råstoffutvinning. Masseuttaket er lagt ned i løpet av 2020.  
 
I planlegging av tomtefradelinger og salg av kommunens areal innenfor området, har det kommet frem 
at det er behov for endringer. Både bestemmelser og plankart som gjelder for området er vedtatt i 1999 
og har behov for oppdatering. Imidlertid er det ikke et ønske å detaljregulere området, da dette bør 
ligge hos virksomheter når de etablerer seg. Mens denne planen utarbeides er det ukjent hva slags 
virksomheter som kommer til å etablere seg her. Nye bestemmelser vil kunne tilrettelegge for 
nyetablering, men også forebygge konflikt med interesser i nærheten av området.  
 
Gjennom en ny områderegulering foreslås det nå å regulere til næringsformål, med oppdaterte 
bestemmelser etter dagens retningslinjer og lovverk. I tillegg er det et ønske å endre veitraseen for å 
tilpasse til terreng og etablert avkjørsel. Det blir også regulert en gang- sykkelvei som skal ligge parallelt 
med kjørevei. Den nye gang- sykkelveien vil øke trafikksikkerhet og tilrettelegge for at ansatte kan velge 
et alternativt transportmiddel til området. 
 
Områderegulering for Skysselvika næringsområde, plan-ID 1997004, vedtatt 28.05.1999, gjelder for 
planområdet i dag og vil bli delvis erstattet. Den sørligste delen av planområdet er nylig regulert 
gjennom detaljreguleringen for del av Skysselvika næringsområde, plan-ID 2019005. Området ut i havet 
lengst sør er regulert til ‘fiskebruk’ og vil ikke bli erstattet av ny plan. 
 
Planforslaget er i samsvar med overordnet plan og er vurdert opp mot forskrift om 
konsekvensutredninger. Det konkluderes med at det ikke utløses krav til konsekvensutredning.  
 
Forslag til områderegulering for Skysselvika næring og industri ble lagt ut til høring og offentlig ettersyn 
den 15. juni 2020 med høringsfrist den 14. august 2020. Det er kommet inn 8 innspill til planforslaget. 
Der hvor det er vurdert som hensiktsmessig å gjøre (mindre) endringer, er dette gjort i planen som nå 
foreligger til sluttbehandling.  
 
Direktoratet for mineralforvaltning: 
Gjennom bestemmelsen § 3.12 anser DMF at hensynet til Skysselvik masseuttak er ivaretatt i planen. Vi 
tar øvrig informasjon til etterretning og har ingen merknader til det øvrige planarbeidet. 
 
Statens vegvesen: 
Områdereguleringsplanen er tilpasset detaljreguleringsplanen for E6 Finneidstraumen bru. Vi er tilfreds 



med at det er lagt inn en videreføring av gang- og sykkelveg langs E6 inn i planområdet kalt o_GS1. Det 
er også lagt inn rekkefølgekrav for o_GS1 for å sikre at den blir bygd. Utforming og bredde på gang- og 
sykkelvegen er ikke tatt med. Målsetting av o_GS1 kan gjøres på plankartet eller det kan medtas i 
bestemmelsene at o_GS1 skal dimensjoneres og bygges i henhold til vegnormalen N100 Veg- og 
gateutforming. 
 
Kjørevegsystemet er i plankartet benevnt offentlig veg med betegnelsene o_KV1-3. I 
bestemmelsenes § 5.2 er o_KV1 og o_KV2 benevnt som felles f_KV2 og f_KV3. Her bør det 
være samsvar mellom plankart og bestemmelsene om disse skal være offentlige eller 
felles/private. 
 
Kommentar saksbehandler: Tatt til etterretning. Plankartet endres fra o_KV2 og o_KV3 til f_KV2 og 
f_KV3, da det er snakk om felles adkomst for tilknyttede næringsområder. Områdene skal opparbeides 
og vedlikeholdes av næringsvirksomhetene som etablerer seg her. Det er lagt inn en bestemmelse under 
§ 5.3 at o_GS1 skal dimensjoneres og bygges i henhold til vegnormalen N100 Veg- og gateutforming. 
 
Fylkesmannen i Nordland: 
Forslag til bestemmelse første avsnitt § 3.8-Støv, har krav om at grenseverdier fastsatt i T-1520 
Retningslinjer for behandling av luftkvalitet i arealplanlegging skal tilfredsstilles. Dette kravet vil trolig 
være utfordrende/komplisert å følge i opp byggesak. Lokal luftkvalitet er regulert i 
forurensningsforskriften kap. 7 hvor kommunen er forurensningsmyndighet.  
Viktigste kilder til svevestøv PM10 og PM2,5 og NOx er vanligvis vegtrafikk og forbrenning, både i private 
boliger og større forbrenningsanlegg. Støv fra industri er også av betydning. Forskriften har krav om 
målinger/beregninger i henhold til helsebaserte vurderingsterskler. Etter det vi vet har det så langt ikke 
vært vurdert at vurderingstersklene er overskredet. 
 
Avsnitt 2 og 3 i § 3 har konkrete krav til støvdemping. Kommunen kan eventuelt også ta inn 
bestemmelse som regulerer støvnedfall ved mest berørte nabo (omkringliggende boliger, sykehus, 
pleieinstitusjoner, fritidsboliger, utdanningsinstitusjoner og barnehage). Vanlig krav er at utslipp av 
steinstøv/partikler (mineralsk andel) ikke skal overstige 5 g/m² i løpet av 30 dager. Kravet kan følges opp 
med krav om målinger ved behov. 
 
Kommentar saksbehandler: Det tas inn i bestemmelser at utslipp av steinstøv/partikler (mineralsk andel) 
ikke skal overstige 5 g/m² i løpet av 30 dager. Kravet kan følges opp med krav om målinger ved behov. 
 
Nordland Fylkeskommune: 
Fylkeskommunen går utfra at eksisterende innkjørsel til området, Straumsøyrveien, erstattes av ny vei 
med innkjørsel som vist i plankartet. Av plankartet går det imidlertid ikke klart fram om den nye 
avkjørselen nord i planen fortsatt gir adkomst til naustene/flytebryggene. Vi ber kommunen vurdere en 
presisering i bestemmelsene på dette punktet, slik at adkomst til naustene sikres etter at ny innkjørsel 
er tatt i bruk. 
 
Kommentar saksbehandler: Presisering av at avkjørselen fortsatt gir adkomst til naustene/flytebryggene 
gjøres i planbestemmelser. 
 
NVE: 
Ingen vesentlige merknader. 
 
Skysselvik boligforening: 
Som kjent har vi i mange år slitt med støy og støvplager på grunn av manglende regulering. Disse 
plagene har spesielt vært knyttet til mottak/utskiping av masser via sjøveien, flytting av masser på 
området, bearbeiding og knusing av grus/stein m.m. 



 
For å sikre at reguleringsplanen, som nå skal vedtas, virkelig fanger opp alle aktører som bidrar til støy 
og støvplagene vil vi komme med følgende forslag/krav til endring i forslaget: 

1. §3.7 Støy – Her må følgende tekst endres, slik at den omfatter bedrifter som allerede er 
etablert på området « Støyfølsom bebyggelse som grenser til industri- og næringsområdet, 
skal sikres tilfredsstillende støyforhold uavhengig av hvilke bedrifter som etableres innenfor 
planområdet.» 

2. §3.7 Knusing og sortering – Forslaget åpner for fortsatt knusing og sortering på området, etter 
at pågående masseuttak er fullført. Dette er vi sterkt imot! Da dette produserer mye støy, 
samt at Fauske Kommune har beroliget oss med at slikt arbeid skulle opphøre ved ferdigstilling 
av masseuttak. Historisk sett ble beboere i Skysselvika lovet at det berørte området skulle bli 
grøntområde. Vi krever derfor at det ikke tillates slik aktivitet på området. 

3. §3.7 Annen drift – Forslaget åpner for støyende drift utover det som kan ansees som normal 
arbeidstid. Dette krever vi endret til 07.00 –16.00 på arbeidsdager og ingen støyende drift på 
lørdager! Det må presiseres at kravene også gjelder lasting og lossing av båter som frakter 
grus, stein m.m 

4. §3.8 Støv –Åpen lagring av grus og steinmasse har vi lang erfaring med, og vet at forslagene i 
reguleringsplanen ikke virker. Vi krever derfor at det stilles krav om lagring av masser i lukkede 
haller, og ber om at dette tas med i reguleringsplanen. 

 
Vi ønsker i tillegg at følgende tas med under §3.7: 

5. Det er ikke tillatt med bruk av lydsignal ved lasting/lossing av båter. I dag benyttes ofte 
fløyte/horn som signal til lastebiler for å varsle sjåfør om at han skal kjøre/stoppe. Dette 
oppleves som svært plagsomt. (Dette gjelder driften til Finneid Grus/Nordasfalt og Nordland 
Betong.) 

6. Driften reguleres slik at bruk av ryggealarm opphører/sterkt begrenses, da dette medfører 
store støyplager. Vi foreslår at det stilles krav til ryggealarmer som benytter nyeste teknologi, 
såkalt «white sound». (Dette gjelder i første rekke Finneid Grus/Nordasfalt.) 

7. Som et siste punkt ber vi om at bruken av stedsnavnet « Skysselvika/Skysselvik» opphører! Vi 
ønsker ikke at det skal knyttes til dette reguleringsområdet, da det er geografisk og historisk 
feil, samt knytter våre eiendommer til et industriområde. Vi foreslår at det får samme navn 
som veien det ligger i. 

 
Kommentar saksbehandler:  
1: områdereguleringen omfatter eksisterende bygninger og bestemmelsene omfatter både eksisterende i 
tillegg til nye virksomheter gjennom retningslinje T-1442. Det vurderes at det ikke er behov nærmere 
presisering av bestemmelse § 3.7. 
2: masseuttak har opphørt i august 2020. Knusing og sortering skal ikke foregå i nye virksomheter. Det er 
derfor hensiktsmessig å ta ut denne delen av bestemmelsen. 
3: Foreslåtte arbeidstider vil gjøre det vanskelig for virksomhetene. Det er mange områder i Norge som 
er regulert med samme driftstider og det vurderes at dette imøtekommer eksisterende virksomheter. 
Driftstider gir begrensninger som ikke har vært der før og dermed er også beboernes interesser ivaretatt. 
Det vurderes at med hensyn til virksomhetene det ikke bør være mere innstramming. Formuleringer i 
bestemmelser er for øvrig endret, da dette vil være mer lesbart. 
4: Åpen lagring av grus og steinmasser vil bli redusert ved opphør av dagens masseuttak og 
knusing/sortering av stein blir minimalt. Støvproblematikken vil dermed reduseres betraktelig. Dersom 
forslaget om lagring av masser i lukkede haller tas inn i planen må planforslaget til høring på nytt. 
Fordelene og ulempene må undersøkes nærmere og kommunen bør da gå i dialog med eksisterende 
virksomheter. Dette vil forsinke planprosessen og det bør tas en politisk avgjørelse på dette. Inntil videre 



vil ikke planen endres. 
5: Lossing av sandbåt gjøres i tråd med reglene som stilles for denne type virksomhet. Virksomhetene 
skal forholde seg til støykrav som stilles gjennom foreslåtte bestemmelser, og dermed vurderes det at 
det ikke er behov for ytterlige krav. Virksomhetene bør gå i dialog med beboere for å finne frem 
alternativer til fløytesignal og evt andre lyder som virker støyende i driftstider. 
6: Lastebiler som kjører i området er pålagt å ha ryggealarm. Det er sjåføren selv som kan endre volumet 
på bilen ved å f.eks. sette bilen i revers 2 ganger før det kjøres (night sound). Dette er noe som 
virksomheten kan kommunisere med sine ansatte. Det vil, utover støybestemmelser, ikke være mulig å 
styre dette gjennom plan. 
7: Plannavn for områdereguleringen har vært i bruk i mange år og vil ikke ha noe konsekvenser for 
historisk verdi eller geografi. Det vil medføre mye ekstraarbeid å endre alle plandokumenter og systemer 
nå etter høringsfasen. Det vurderes derfor som uaktuelt å endre plannavn i denne omgang. 
 
Nordland betong AS: 
Begrensning på støy må omformuleres da forslaget vil innebære svært store problemer for driften ved 
betongstasjonen. Vi har ingen svært støyende aktiviteter som knusing av masser eller bruk av bulldoser, 
men vi har lossing av sandbåter til uregelmessige tider. Vi er helt avhengige av å få sand, grus, pukk 
(tilslag) fraktet inn med båt. Vi har også begrenset 
med utvendig lagerplass, og trenger derfor båtlaster 1-2 ganger per måned (avhengig av 
byggeaktiviteten i området). Båt-kapasitet i området er svært begrenset, og er en del av en omfattende 
logistikk (betjenes av rederiet Seaworks) som skal betjene mange ulike virksomheter. Vi har veldig liten 
mulighet til å styre/kreve at anløp skal gjøres innenfor normal 
arbeidstid. Normalt må båten ved anløp losses for ca 1000t, og dette gjøres ved hjelp av lastebil på kaia 
vår som kjører dette på lager. Normalt tar dette 2-3t. Vi ber derfor om at det tas inn i 
Reguleringsbestemmelsens kap. 3.7 et unntak for at sandbåter kan losses. 
 
Kommentar saksbehandler:  
Med hensyn til beboere i nærheten av Skysselvika, vil det være meget uheldig med lossing av båt på 
helligdager og et unntak for sandbåten vil være uaktuelt. Støybestemmelsene har tatt hensyn til 
virksomhetens krav og etter det kommer frem av innspill er naboer allerede uenig med disse. Da vil det 
være svært uheldig å sette det på spissen med nye endringer som forverrer situasjonen. Det vil være et 
dårlig tiltak med hensyn til folkehelse og bolyst i området som grenser mot planområdet. Hvis det tas inn 
et unntak for driftstider til båtlossing, må planen også til høring på nytt. Det vil forsinke prosessen og 
utbygging av området. 
 
Grunneiere og innbyggerne Vaskermoen: 
Vi observerer at våre eiendommer blir sterkt berørt av hovedferdselsåre i området og stiller oss 
spørrende til hvorfor vi som grunneiere til nabotomten ikke er invitert til informasjonsmøter med 
kommunen på lik linje med andre interessenter. Vi mener vi er blitt forbigått i saksbehandlingen i 
dette planutkastet. 
 
Som naboer opplever vi sterk støy fra området fra eksisterende virksomheter, som vi forstår er i en 
endringsfase, med videre forflytninger av løsmasser til/fra sorteringsanlegg i tillegg til produksjon fra 
pukkverk.” Steinknusing.” Vi stiller spørsmålstegn til blant annet følgende: 

· Hvorfor støysonekartet utarbeidet av anleggseier ikke blir synliggjort i planutkast? 
· Eventuelle avvikssoner er ikke behandlet og begrunnet på en forsvarlig måte i 

kommuneplanen. 
· Støyvurderinger i plansak mangler. 
· Planlagt arealbruk avviker fra grenseverdiene uten at avbøtende tiltak er tilstrekkelig 

innarbeidet i planen. 
· Det har vært sendt inn bekymringsmelding den 14. november 2019 til deriblant 

kommuneoverlege i forhold til støvforurensing, dette er ikke det nevnt i planutkastet. 



· Derimot står det i pkt. 5.11: Det er ikke registrert motstridende arealinteresser i denne 
planen. 

Det vises til forurensingsforskriften kapittel 30, § 4, og veileder for pukkverk («steinknusing»). Som 
ovenfor nevnt vil vi, oppsittere og naboer til området, gå sterkt imot at det blir videreført deponier med 
løsmasser steinknusing / pukkverk med sortering med åpen behandling med dertil fortsatt støv- og 
støyforurensning til Vaskermoen og Sysselvikas beboere. Vi mener derfor kommunen har særlige 
grunner til å skjerpe kravene for å imøtekomme omkringliggende bebyggelse. Kommunen haren særlig 
plikt til å konsekvensutrede ulike næringsaktiviteter for å sikre gode bo og leveforhold for sine 
innbyggere. En konsekvensutredning bør inn i videre reguleringsbestemmelser. Vi ber med dette at 
planutvalget ikke behandler denne saken før at utkastet til ny plan blir utarbeidet i tråd med god 
forvaltingsplikt. 
 
Kommentar saksbehandler: 
Eiendommer på vaskermoen grenser ikke direkte til planområdet, og dermed regnes grunneiere der ikke 
som brevmottakere for høringsdokumentene. Det blir imidlertid varslet om planoppstart og høring via 
avisa og kommunens hjemmeside. Dette vurderes som tilstrekkelige tiltak for medvirkning. Som svar på 
oppsummerte spørsmål: 

· Det er ikke utarbeidet støykart med avvikssoner for området, da det ikke er kjent hva slags 
tiltak eller virksomheter som etableres i området. Utarbeiding av støykart med vurdering av 
avvikssoner og andre støyrelaterte vurderinger blir et krav i detaljreguleringen ved nye tiltak. 

· Arealbruk er fremdeles ukjent og vil i prosessen med detaljregulering ikke kunne avvike fra 
grenseverdier i retningslinje for støy, T-1442. Eventuelle behov for avbøtende tiltak vil da blir 
vurdert i detaljreguleringsprosessen. 

· Bekymringsmelding om støvforurensning som er sendt inn til kommuneoverlege har ikke vært 
registrert i planleggingsfasen. Verken kommuneoverlegen eller andre har gjort saksbehandler 
oppmerksom på dette, og det ble derfor ikke nevnt i plandokumentene. Det vil imidlertid ikke 
påvirke vurderingene i forhold til plankart og bestemmelser, som stiller krav om at alle tiltak 
skal følge retningslinje for behandling av luftkvalitet, T-1520, m.m. Dessuten vil 
forurensingsforskriften kap 7 gjelde, selv om dette ikke særskilt nevnes i planbestemmelser. 
Lover og forskrifter skal ikke siteres i planbestemmelser, da disse vil gjelde uansett. Det tas 
også inn en bestemmelse som regulerer støvnedfall ved mest berørte nabo, slik Fylkesmannen 
har foreslått i sitt innspill, for å sikre at ivaretakelse av luftkvalitet i praksis er gjennomførbar. 

Det vil ikke bli aktuelt med deponi eller masseuttak i området. Det vil heller ikke foregå aktivitet med 
knusing, pukkverk eller sortering. Dette står nevnt i planforslagets høringsdokumenter, men er tatt ut fra 
bestemmelser da det ikke er aktuelt for dagens virksomheter. Støybestemmelser er utover dette ikke 
endret, men formuleringen er justert for å gjøre det mer forståelig. 
Konsekvensutredning av næringsaktiviteter vil evt. bli krevd gjennom reguleringsprosessen. Forskrift om 
konsekvensutredning skal alltid følges og bør ikke nevnes særskilt i planbestemmelser. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
Alt i alt er områderåderegulering for Skysselvike en stor utfordringer med motsatte interesser. Det å ha 
næringsareal eller industri i direkte nærhet av boligområder har vist å være en dårlig kombinasjon, som 
mer enn ofte resulterer i konflikt mellom virksomhet og nabo. Det vil være umulig å tilfredsstille alle 
partier, men gjennom denne planen har vi forsøkt å finne løsninger som imøtekommer begge partier. 
Planen legger til rette for gang-sykkelveier som fremmer folkehelse og klima. I tillegg er det mulig for 
kommunen å selge næringstomter som kan reguleres nærmere av virksomheten som ønsker å etablere 
seg her.  
 
I tillegg til endringer som er gjort etter behandling av høringsinnspill er det etter en ny vurdering gjort 



følgende endringer i planbestemmelser: 
· Under § 4.2 er det tatt ut en setning: ‘’Kontordelen skal være underordnet hovedformålet og 

ha funksjonell tilknytning til dette.’’ Det er unødvendig å ha med i bestemmelser og vil kun 
vanskeliggjøre evt. etablering av nye virksomheter som passer inn under formålet næring. 

· Det er også lagt til en setning under § 3.13 punkt d) om at det skal tas inn en frisiktsone fra 
avkjørslene f_KV2 og f_KV3 mot hovedveien o_KV1. Det forventes at dette er uproblematisk 
for den som utarbeider detaljregulering for områdene. 

 
Det vurderes at planforslaget som nå foreligger til behandling gir gode grunnlag og muligens begrenser 
konfliktnivået i forhold til gjeldende plan. 
 
 
 
Geir Mikkelsen 
rådmann 
 


